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Zápis ze zasedání  

Studentského parlamentu Plzeňského kraje 

19.1.2024 

 

Zasedání zahájeno ve 12:00 

 

1) Zahájení zasedání 

a) Ve své úvodní řeči paní ředitelka SVČ RADOVÁNEK, Eva Tischlerová připomněla 

poslání parlamentu a smysl naší práce, naše poslání. Parlament tvoříme my všichni a 

měli bychom v něm projevovat svoje talenty, přednosti i tužby. 

b) Na ni navázal Milan Severa, který nastínil budoucí průběh česko-německé 

spolupráce. Letos opět proběhne konference v Regensburgu, česko-německý tábor a 

dále se také chystá projekt, který by měl podporovat spolupráci a povzbuzovat diskusi 

o společných tématech a hodnotách. My bychom takový projekt měli spoluvytvářet – 

vizí lidí z Regensburgu, kteří toto iniciovali je třídenní akce. 

2) Mgr. Ludmila Novotná, oddělení mládeže a sportu PK 

a) Nejprve nás paní Novotná upozornila na blížící se návštěvu pana prezidenta v PK 

b) Dále nám představila nabídku europoslankyně Dlabajové na výlet do Štrasburku, 

který by byl spolufinancován Evropským parlamentem a Plzeňským krajem, v termínu 

26. a 27.2. 

3) Organizační záležitosti – předsedkyně Tereza Tycarová 

a) Zhodnocení prosincového teambuildingu, představení nových členů 

b) Plán akcí pro rok 2023  

• Přednášky a workshopy – EuroPass (březen), beseda o klimatu, o Izraeli a 

Palestině, … 

• Zavolíme – krajské volby – podzim 2024 – debata kandidátů z krajských voleb, 

v první části diskuse, ve druhé části jsou pokládány dotazy od studentů. Začneme 

plánovat a připravovat poté, co pan prezident vyhlásí termín voleb. Hlavní prací 

SPPK bude jako obvykle udělat průzkum mezi mladými, připravit podklady a 

provést rešerši kandidátů a mj. také fact-checking v průběhu přenosu. 

• Výběr garanta česko-německé spolupráce 

• Mládežnická konference v Regensburgu 28.7.-3.8. – bylo avizováno, že bude 

potřeba sestavit delegaci studentů do 18 let, zájemci, nechť si to promyslí. 

Konferenci pořádá město Regensburg, každé dva roky, minulí účastníci ve 

zkratce zmínili, o jak cennou zkušenost se pro ně jednalo. 
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• Den Země 2024 (22.-27. dubna) – vize: týden věnovaný oslavě Země, připravili 

bychom besedy a workshop, požádali bychom základní školy, aby si připravily 

vlastní výstavky na toto téma. 

• Diskuse termínu výletu do Štrasburku – 26., 27. února (veskrze kladná reakce 

pléna). 

přestávka 15 minut 

4) Nábor nových členů – místopředsedkyně J. Smrčková 

a) V současnosti má parlament mnoho členů z maturitních ročníků, což je výhledově 

problém. Povinností končících členů je opatřit za sebe náhradu, tak aby zastoupení 

školy bylo, pokud možno, kontinuální. 

b) Chybí nám zastoupení některých středních škol, zejména těch mimo Plzeň. To 

bychom chtěli napravit. 

c) Zájemci o tuto agendu se přihlásili a Julie se s nimi dále domluvila. 

d) Problém s řádným omlouváním absence na zasedáních – později byl v této záležitost 

projednán návrh na úpravu stanov, sekce „povinnosti člena“ 

5) Nábor nových členů do mediálního týmu – Magdaléna Fialová 

a) Majda ve stručnosti představila obsah práce mediálního týmu, nadnesla svoji vizi pro 

budoucí práci výboru a vyzvala ty, kdož by o to měli zájem, aby nad tím popřemýšleli 

a případně se jí přihlásili. 

6) Tomáš Synáč – návrhy na projekty 

a) Možnost spolupráce s maďarskou či slovenskou stranou – Tomáš má poměrně 

vřelé vztahy s tamními zastupiteli. Byl proto vyzván, aby možnosti spolupráce dále 

prozkoumal a sdílel s námi své poznatky. Parlament je takové spolupráci nakloněn. 

b) Sázení stromků či jiná ekologicky zaměřená aktivita se podle Tomáše jeví jako 

vhodný způsob propagace parlamentu. Petr Kelíšek navrhl, že bychom v tomto směru 

mohli oslovit nějakou organizaci nebo obci. Tento návrh se obecně setkal mezi 

účastníky s podporou. 

7) Diskuse o podpoře otevřeného dopisu na podporu rovných práv stejnopohlavních 

svazků 

a) Na základě „otevřeného dopisu na podporu manželství pro všechny“, který se k nám 

dostal z Vysočiny jsme tento bod projednali. 

b) Svět je plný nerovností a my jako parlament bychom se měli podílet na diskusi o 

těchto problémech. 

c) Dospěli jsme k částečně souhlasnému stanovisku – sepsat vlastní otevřený dopis. 

K otevřenému dopisu, který nám byl doručen jsme měli námitky, a tak byla 

odhlasován tento návrh. Vznikne pracovní skupina, která do příštího zasedání vše 

připraví k projednání. 

8) Mediální gramotnost 

a) Projekt, série videí vysvětlujících problematiku médií, práce s informacemi a 

informačními zdroji 

b) Scénáře byly vypracovány již v roce 2020, bude je proto třeba aktualizovat, vzhledem 

k rapidnímu rozvoji v některých podoblastech, zejména třeba AI a dezinformací. 
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c) V současnosti se jeví jako vhodné na tomto projektu spolupracovat s Based, 

konkrétně se sekcí pořadu Virtuálno. 

9) Diskuse 

a) Návrh přípravy reklamních předmětů SPPK – Ondřej Zábran navrhl, abychom si 

připravili například placky, abychom je mohli rozdávat při různých příležitostech 

b) Publikace fotek a výstupů z letní mezinárodní konference, kterou jsme pořádali a 

z koncertu, který proběhl v listopadu – úkoly pro mediální tým. 

c) Hlasování o pozměňovacím návrhu sekce povinnosti člena, stanov SPPK – 

změna byla jednomyslně schválena. 

10) Naplánování příštího zasedání 

a) Některým ředitelům nevyhovuje to, že zasedání se pravidelně konají vždy v pátek a 

někteří studenti tak mají vysokou absenci na některých předmětech, jejich požadavek 

je tedy, abychom dny, ve kterých se zasedání konají vystřídali. Shodli jsme se, že i 

přestože většině členů nejvíce vyhovuje pátek, pokusíme se v budoucnu, pokud 

možno, vyhovět ředitelům. 

b) Únorové zasedání se uskuteční v pátek 16. od 12:00. 

 

Konec zasedání ve 13:45 

Zapsal tajemník Petr Měsíček 

 

 

 

 


